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Justerandes sign Utdragsbestyrkande

ANSLAGSBEVIS Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag på 
kommunens digitala anslagstavla 2020-12-21. Anslaget tas ner 2021-
01-12. Protokollet förvaras i kommunhuset.
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Innehållsförteckning
§210 Lokalbehov Bollebygdskolan F-9 samt grundsärskola

§211 Reviderade anvisningar och kriterier för ansökan om folkhälsomedel för föreningar och 
frivilligorganisationer i Bollebygds kommun

§212 Akut behov av verksamhetslokaler för hemtjänst och administrativ personal inom 
äldreomsorg

§213 Överenskommelse med annan kommun med begäran om att minska kommuntalet för 
Bollebygds kommun 2021

§214 Verksamhetsplan och budget 2021 för kommunstyrelsen - diskussion
§215 Initiativärende (S) om Unum Tax och stiftelsefrågor

§216 Yttrande; kommungemensamt reglemente samt kommunstyrelsens nämndspecifika 
reglemente - diskussion

§217 Meddelanden
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§210 KS2019/298

Lokalbehov Bollebygdskolan F-9 samt grundsärskola 

Beslut
Kommunstyrelsen ger samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att verkställa provisoriska lokaler för 
Bollebygdskolan, permanent lösning för grundsärskolan samt matsal för ca 200 elever i enlighet 
med utbildningsnämndens redovisade behov, nämligen lektionspaviljonger, tillbyggnad alternativ 
2 och grundsärskola.
 
Kommunstyrelsen föreslår att samhällsbyggnadsnämnden tar medel ur investeringsbudget för 
fastighet 2021 för att verkställa beslutet i enlighet med uppdrag från kommunstyrelsen.

Ärendet
Kommunstyrelsen beslutade vid sammanträde i februari 2020 att ge samhällsbyggnadsnämnden i 
uppdrag att i samverkan med utbildningsnämnden utreda möjliga lösningar för 
utbildningsnämndens redovisade behov. Utredningen ska innehålla ett översiktligt lokalprogram, 
lokaliseringsförslag, tidsplan, preliminär investeringskostnad och beräknad lokalkostnad för 
utbildningsnämnden efter att lokalerna tagits i bruk. Återrapportering sker till kommunstyrelsen 
som samråder med utbildningsnämnden innan beslut fattas.
 
Utbildningsnämnden beskriver i sitt ärende att detaljplan som inrymmer ny skola, förskola och 
idrottshall i Bollebygds tätort är inte klar. Fram tills dess behöver åtgärder vidtas för att lösa de 
lokalbehov som finns inom utbildningsnämndens ansvarsområde. Ett behov som inte togs 
hänsyn till i programmet från 2016 är grundsärskola. Det har i Bollebygds kommun under 
flertalet år funnits få elever mottagna i grundsärskolan men andelen elever har åter ökat. Snittet i 
riket är att drygt 1 % av eleverna tillhör grundsärskolan. Vilket för Bollebygds del motsvarar 
knappt 15 elever i grundsärskola. Utbildningsnämnden har genomfört en utredning för att 
klargöra behovet av grundsärskola i Bollebygds kommun. Slutsatsen är att det är ovillkorligt ett 
krav med en egen grundsärskola i kommunen. Bollebygds kommun har ett ansvar för att erbjuda 
samtliga skolformer.
 
Utbildningsnämndens bedömning är att behovet av lokaler i Bollebygds centralort från hösten 
2020 kvarstår vad gäller grundskola, grundsärskola och matsal. Behovet av förskolelokaler är 
tillgodosett för en tid genom provisoriska förskolan Nolån samt att inflyttning och födelsetal har 
dämpats. Uppdraget har varit inriktat på lösningar för:

• Ett spår F-6 ca 80-90 elever
• Grundsärskola för två klasser och tillhörande fritidshem
• Matsal för ca 200 elever

En arbetsgrupp bestående av representanter från samhällsbyggnadsförvaltningen och 
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utbildningsförvaltningen har arbetat med att utreda lösning för att tillgodose lokalbehovet inom 
utbildningsnämnden. Ekonomienheten har granskat framtagna kalkyler och har bland annat 
räknat fram kostnader för drift. Avstämningar under arbetets gång har gjorts med 
kommunstyrelsens arbetsutskott.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att ge samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att verkställa provisoriska 
lokaler för Bollebygdskolan, permanent lösning för grundsärskolan samt matsal för ca 200 elever 
i enlighet med utbildningsnämndens redovisade behov.
 
Kommunstyrelsen beslutar att föreslå samhällsbyggnadsnämnden att ta medel ur 
investeringsbudget för fastighet 2021 för att verkställa beslutet i enlighet med uppdrag från 
kommunstyrelsen.
 
Ledamöternas förslag till beslut
Michael Plogell (FR) föreslår följande som tilläggsförslag, som en fortsättning på första 
förslagsdelen; Kommunstyrelsen beslutar att ge samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att 
verkställa provisoriska lokaler för Bollebygdskolan, permanent lösning för grundsärskolan samt 
matsal för ca 200 elever i enlighet med utbildningsnämndens redovisade behov, nämligen 
lektionspaviljonger, tillbyggnad alternativ 2 och grundsärskola. 
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar först om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. Därefter frågar 
ordföranden om Michael Plogells (FR) tilläggsförslag bifalls eller avslås och finner att 
kommunstyrelsen bifaller tilläggsförslaget. 

Beslutsunderlag
 Lokalbehov Bollebygdskolan f-9 samt grundsärskola
 Återrapport Lokaler för grundskola F-9 grundsärskola samt matsal
 §30 KS Lokalprogram för Bollebygdskolans F-9 samt grundsärskola
 §54 UN Lokaler för grundsärskola(UN2019310-4)
 §241 SBN Ianspråktagande av medel för förstudie skollokaler Bollebygds tätort

Skickas till
Samhällsbyggnadsnämnden, utbildningsnämnden (för kännedom)
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§211 KS2020/192

Reviderade anvisningar och kriterier för ansökan om 
folkhälsomedel för föreningar och frivilligorganisationer i 
Bollebygds kommun 

Beslut
Kommunstyrelsen antar de reviderade anvisningarna och kriterierna för ansökan om 
folkhälsomedel för föreningar och frivilligorganisationer i Bollebygds kommun.

Ärendet
Folkhälsoarbetet i Bollebygds kommun samfinansieras av södra hälso- och sjukvårdsnämnden 
(HSNS). Under 2020 hade HSNS synpunkter på att kommunen avsatte för stor andel 
folkhälsomedel till föreningar och frivilligorganisationer att ansöka om i förhållande till total 
budget. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslöt därmed att omfördela de budgeterade medlen för 
folkhälsoinsatser 2020 och gav kommunens folkhälsostrateg i uppdrag att revidera anvisningar 
och kriterier för de särskilda folkhälsomedlen till frivilligorganisationer och föreningar i 
Bollebygds kommun. I de reviderade anvisningarna och kriterierna för ansökan om 
folkhälsomedel framgår det att det finns 25 tkr att ansöka om, jämfört med tidigare 40 tkr.
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott lämnade också en önskan om att kriterierna skulle 
omformuleras så att verksamheter inom kommunen kan ansöka om folkhälsomedlen. I förslaget 
som folkhälsostrategen har tagit fram har detta önskemål inte tillgodosetts. I samverkansavtalet 
med södra hälso och sjukvårdsnämnden avseende lokalt folkhälsoarbete i Bollebygds kommun 
2021-2024 (KS2020/170) har parterna enats om att lägga särskilt fokus på att integrera folkhälsa i 
kommunens ordinarie verksamheter. Med anledning av detta anser folkhälsostrategen att 
folkhälsoinsatser i första hand bör genomföras inom verksamheternas ordinarie budget, och att 
det är ett steg i fel riktning att införa sökbara medel för verksamheterna.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen antar de reviderade anvisningarna och kriterierna för ansökan om 
folkhälsomedel för föreningar och frivilligorganisationer i Bollebygds kommun.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Beslutsunderlag
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 §140 KSAU Reviderade anvisningar och kriterier för ansökan om folkhälsomedel för 
föreningar och frivilligorganisationer i Bollebygds kommun

 Anvisningar och kriterier för ansökan om folkhälsomedel för föreningar och 
frivilligorganisationer i Bollebygds kommun, förslag 2020-11-16

 Reviderade anvisningar och kriterier för ansökan om folkhälsomedel för föreningar och 
frivilligorganisationer i Bollebygds kommun, tjs

Skickas till
Folkhälsostrateg
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§212 KS2020/272

Akut behov av verksamhetslokaler för hemtjänst och administrativ 
personal inom äldreomsorg 

Beslut
Kommunstyrelsen remitterar ärendet till samhällsbyggnadsnämnden för yttrande. I sitt yttrande 
till kommunstyrelsen ska samhällsbyggnadsnämnden presentera lösning på det akuta behovet av 
lokal enligt socialnämndens begäran, ekonomisk bedömning samt en beskrivning av tidsplan.

Ärendet
Äldreomsorgens administrativa personal och vissa funktioner inom hemtjänsten har 
haft kontorsutrymmen i lokaler ovanför vårdcentralen där kontraktet nu är uppsagt 
och  verksamheten måste flytta ut under december 2020. Denna omständighet har varit känd 
för verksamheten och behov av lokaler för långsiktigt bruk har påtalats. Kortsiktigt lades en 
planering som innebär att personalen skulle flytta in i de utrymmen på Bollegården som 
används som kontor. På grund av att ventilationen inte är dimensionerad för den typen av 
användande har det dock visat sig vara ohållbart och ett akut behov av lokaler för kortsiktigt bruk 
har uppstått. Genom att göra om ett mötesrum och ett lunchrum till kontorsutrymmen löses 
situationen i det akuta skedet men det är en mycket kortsiktig lösning med allvarliga 
konsekvenser på all verksamhet som bedrivs i huset. Kostnad för lokaler uppgående till ca 350 
tkr har tagits med i socialnämndens budget för 2021 och behovet bedöms därmed kunna mötas 
inom ram.
 
Socialnämnden har på sammanträde 2020-12-08, § 127, beslutat att behovet av lokaler måste 
åtgärdas och skickade ärendet vidare till kommunstyrelsen för beslut.

Förslag till beslut
Ledamöternas förslag till beslut
Michael Plogell (FR) föreslår följande: Kommunstyrelsen remitterar ärendet till 
samhällsbyggnadsnämnden för yttrande. I sitt yttrande till kommunstyrelsen 
ska samhällsbyggnadsnämnden presentera lösning på det akuta behovet av lokal 
enligt socialnämndens begäran, ekonomisk bedömning samt en beskrivning av tidsplan.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Beslutsunderlag
 §127 SN Akut behov av verksamhetslokaler för hemtjänst och administrativ personal 

inom äldreomsorg
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 Akut behov av verksamhetslokaler för hemtjänst och administrativ personal inom 
äldreomsorg, tjs

 Behovsbeskrivning från verksamheten

Skickas till
Samhällsbyggnadsnämnden, socialnämnden (meddelande)
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§213 KS2020/248

Överenskommelse med annan kommun med begäran om att minska 
kommuntalet för Bollebygds kommun 2021 

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att en överenskommelse med Gullspångs kommun ska göras. Den av 
båda kommunerna undertecknade överenskommelsen skickas till Länsstyrelsen i Västra 
Götalands län med en begäran om revidering av Bollebygds kommuntal från 17 till 12, för år 
2021.

Ärendet
Bollebygds kommun och alla andra kommuner i Sverige får ett visst antal nyanlända tilldelat sig 
varje år, utifrån lagen om mottagande av vissa nyanlända invandrare för bosättning. Bollebygds 
kommun har på förslag från Länsstyrelsen fått ett kommuntal för 2021 på 17 personer. I sitt svar 
till Länsstyrelsen har kommunen inget att invända mot detta då kommunen vill ta sitt ansvar och 
solidariskt ta emot det antal personer som är oss tilldelade.

Utifrån den omställning som Migrationsverket nu gör påverkas kommuner i Västra Götaland. 
Den påverkan kan vara av mindre positiv art då den uppbyggnad inom t ex bostäder, förskola 
och skola som gjorts i kommuner för att ta emot personer nu kan behöva omvärderas. 
Kommuner kan stå med en överkapacitet. Med detta som bakgrund och det faktum att Bollebygd 
är en liten kommun som redan i dagsläget har svårt att få fram bostäder för redan befintliga 
invånare och nyanlända önskade Bollebygds kommun efterhöra om det finns kommuner som är 
intresserade att gå in i en dialog om en eventuell överenskommelse avseende revidering av 
kommuntal enligt förordning (2016:39) om mottagande av vissa nyanlända invandrare för 
bosättning. Frågan ställs utifrån tanken att det kan vara en win-win situation för såväl Bollebygds 
kommun som för annan kommun men framförallt att nyanlända ska få möjlighet att etablera sig 
och komma in i samhället så optimalt som möjligt.

Kommunstyrelsen gav kommunchefen i uppdrag i oktober 2020, att kontakta de kommuner i 
regionen som kommunchefen bedömde vara lämpliga för att höra efter om annan kommun vill 
göra en överenskommelse med Bollebygds kommun.

Kommunchefen skickade ett brev med frågan om intresse fanns för att eventuellt ingå en dialog 
om överenskommelse till 13 kommuner. 5 kommuner har svarat att man inte är intresserade att 
ingå en dialog. 7 kommuner har till dagens datum inte svarat. 1 kommun har svarat att man är 
intresserad att göra en överenskommelse. Denna kommun är Gullspång som har fått i uppdrag 
av kommunstyrelsen att utöka sitt kommuntal från 0 till 20 för 2021. Gullspång ser en möjlighet 
att göra en överenskommelse med Bollebygds kommun som skulle innebära att kommuntalet för 
Bollebygd 2021 revideras från 17 till 12.
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Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att en överenskommelse med Gullspångs kommun ska göras. Den av 
båda kommunerna undertecknade överenskommelsen skickas till Länsstyrelsen i Västra 
Götalands län med en begäran om revidering av Bollebygds kommuntal från 17 till 12, för år 
2021.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Beslutsunderlag
 Eventuell överenskommelse med annan kommun avseende kommuntal nyanlända 2021
 §176 KS Uppdrag till kommunchef om nyanlända till Bollebygds kommun

Skickas till
Kommunchef, ekonomichef, socialnämnden (meddelande), utbildningsnämnden (meddelande)
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§214

Verksamhetsplan och budget 2021 för kommunstyrelsen - 
diskussion

Ärendet
Dagens sammanträde
Förslag till verksamhetsplan och budget 2021 för kommunstyrelsen gås igenom och diskuteras. 
Ordföranden meddelar avslutningsvis att verksamhetsplanen kommer upp för beslut på 
kommunstyrelsens sammanträde 2021-01-26. 

Beslutsunderlag
 Verksamhetsplan och budget 2021 kommunstyrelsen, förslag
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§215 KS2020/270

Initiativärende (S) om Unum Tax och stiftelsefrågor 

Beslut
Kommunstyrelsen finner initiativärendet besvarat i och med svar från Michael Plogell (FR).
 
Reservation
Lars-Erik Olsson (S), Beatrice Ekelund (S) och Jonas Ahlgren (S) reserverar sig mot 
kommunstyrelsens beslut med följande motivering: Socialdemokraterna ställer sig inte bakom 
hanteringen av upphandling av konsult avseende stiftelsefrågor. De svar som Michael Plogell gav 
vid mötet föranleder att vi är tvungna att reservera oss. 1. Var finns beslutet att handla upp 
ytterligare en utredning till en kostnad på 150 tkr? Svar: Det är Michael Plogell som har initierat 
ärendet med visst stöd från Sverre Fredriksson och det finns inga officiella beslut om detta. 2. 
Vem handlade upp UNUM TAX och på vems mandat? Svar: Det är Michael Plogell som 
genomfört upphandlingen helt själv. Enligt Michael Plogell har ekonomichefen varit vidtalad. 
Eftersom ekonomichefen inte var med på mötet och kunde försvara sig så får det stå för Michael 
Plogell. 3. Var aktuell firma redan upphandlad och fanns med i kommunens avtalsdatabas? Svar: 
Nej. 4. Om inte, är direktupphandling gjord enligt kommunens riktlinjer? Finns det i så fall 
dokumenterat enligt riktlinjen? Svar: Nej det är inte gjort enligt riktlinjerna. Enligt Michael Plogell 
så är detta ett special fall som omöjliggör traditionell upphandling och att det finns dokumenterat. 
Kommunstyrelsen har inte haft någon möjlighet att läsa dokumentationen. Då Michael Plogell 
har den på sin dator och inte har diariefört dokumentationen, då han inte tycker att kommunen 
har ett tillräckligt bra diariesystem. 5. Har Bollebo varit involverade i utredningen? Svar: 
Nej. Michael Plogell fick initiativärendet via mail av Lars-Erik Olsson den 8 december och har 
haft en vecka på sig att ta fram allt material avseende ärendet. Då hade kommunstyrelsen hade 
haft möjligheten att läsa in sig på dokumentationen. Inte heller var före detta ekonomichef 
inbjuden för att ge sin syn på saken. Det finns inte heller någon budget för ärendet och 
kostnaden är ca 150 000 tusen kr varifrån skall pengarna tas? En faktura på ca 103 000 tusen kr 
som Michael Plogell har attesterat, har han mandat att attestera en faktura som han själv har 
handlat upp? Varför har inte dåvarande ekonomichef attesterat? Det är några av de frågor som vi 
undrar över efter svaren från Michael Plogell och som en utredning av förvaltningen förmodligen 
hade kunnat svara på.

Ärendet
Ett initiativärende om hur upphandling av konsulten Unum Tax kring stiftelsefrågor har gjorts 
väcks av Lars-Erik Olsson (S) på dagens sammanträde. Initiativärendet lyder:
Vid kommunstyrelsens sammanträde 2020-05-26 informerade Michael Plogell (FR), med stöd av 
PM-anteckningar upprättade av UNUM TAX, om den möjlighet som finns för Stiftelsen 
Bollebygds Hyresbostäder (Bollebo) att köpa/sälja och förvalta allmännyttiga fastigheter. Vid 
sammanträdet informerade Plogell att han har tagit juridiskt hjälp genom sitt kontaktnät.
Vid ekonomisk uppföljning av kommunstyrelsen visade det sig att kontot för politisk verksamhet 
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visade ett stort underskott som berodde på kostnader för en fortsatt utredning (UNUM) kring 
skattekonsekvenser av bildandet av kommunalt fastighetsbolag som gjordes i början av året, totalt 
kostnad ca 150 tkr.
 
Ovanstående föranleder följande frågor som vi vill ha svar på kommunstyrelsens sammanträde 
2020-12-15 :
1. Var finns beslutet att handla upp ytterligare en utredning till en kostnad på 150 tkr?
2. Vem handlade upp UNUM TAX och på vems mandat?
3. Var aktuell firma redan upphandlad och fanns med i kommunens avtalsdatabas?
4. Om inte, är direktupphandling gjord enligt kommunens riktlinjer? Finns det i så fall 
dokumenterat enligt riktlinjen?
5. Har Bollebo varit involverade i utredningen?
 
Till dagens sammanträde kompletteras initiativärendet med ett förslag till beslut från Lars-Erik 
Olsson (S); Kommunstyrelsen ställer sig inte bakom den felaktiga upphandlingen av konsult 
avseende stiftelsefrågor från UNUM TAX och ger förvaltningen (kommunchef) i uppdrag att 
utreda hanteringen av ärendegången. Återrapportering till kommunstyrelsen i januari.
 
Dagens sammanträde
Michael Plogell (FR) redogör för ärendet och besvarar frågorna som ställs i initiativärendet.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar först om initiativärendet kan väckas eller inte och finner 
att kommunstyrelsen beslutar att det får väckas. Därefter frågar ordföranden om frågorna kan 
anses besvarade och finner att kommunstyrelsen anser dem besvarade. Avslutningsvis frågar 
ordföranden om Lars-Erik Olssons (S) förslag kan antas och finner att kommunstyrelsen avslår 
förslaget. Omröstning begärs och ska genomföras. Följande beslutsordning godkänns vid 
omröstningen:
Ja-röst för bifall till Lars-Erik Olssons (S) förslag.
Nej-röst för avslag på Lars-Erik Olssons (S) förslag.
 
Omröstningsresultat
Omröstningen utfaller med 4 nej-röster mot 4 ja-röster. Vid lika röstetal avgör ordföranden med 
sin utslagsröst. Ordföranden lägger sin utslagsröst på nej.  Ordföranden finner därmed 
att kommunstyrelsen avslår Lars-Erik Olssons (S) förslag. En ledamot avstår från att rösta. 
Omröstningslista finns i anslutning till paragrafen i protokollet.
 
Reservation
Lars-Erik Olsson (S), Beatrice Ekelund (S) och Jonas Ahlgren (S) reserverar sig mot 
kommunstyrelsens beslut med följande motivering: Socialdemokraterna ställer sig inte bakom 
hanteringen av upphandling av konsult avseende stiftelsefrågor. De svar som Michael Plogell gav 
vid mötet föranleder att vi är tvungna att reservera oss. 1. Var finns beslutet att handla upp 
ytterligare en utredning till en kostnad på 150 tkr? Svar: Det är Michael Plogell som har initierat 
ärendet med visst stöd från Sverre Fredriksson och det finns inga officiella beslut om detta. 2. 
Vem handlade upp UNUM TAX och på vems mandat? Svar: Det är Michael Plogell som 
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genomfört upphandlingen helt själv. Enligt Michael Plogell har ekonomichefen varit vidtalad. 
Eftersom ekonomichefen inte var med på mötet och kunde försvara sig så får det stå för Michael 
Plogell. 3. Var aktuell firma redan upphandlad och fanns med i kommunens avtalsdatabas? Svar: 
Nej. 4. Om inte, är direktupphandling gjord enligt kommunens riktlinjer? Finns det i så fall 
dokumenterat enligt riktlinjen? Svar: Nej det är inte gjort enligt riktlinjerna. Enligt Michael Plogell 
så är detta ett special fall som omöjliggör traditionell upphandling och att det finns dokumenterat. 
Kommunstyrelsen har inte haft någon möjlighet att läsa dokumentationen. Då Michael Plogell 
har den på sin dator och inte har diariefört dokumentationen, då han inte tycker att kommunen 
har ett tillräckligt bra diariesystem. 5. Har Bollebo varit involverade i utredningen? Svar: 
Nej. Michael Plogell fick initiativärendet via mail av Lars-Erik Olsson den 8 december och har 
haft en vecka på sig att ta fram allt material avseende ärendet. Då hade kommunstyrelsen hade 
haft möjligheten att läsa in sig på dokumentationen. Inte heller var före detta ekonomichef 
inbjuden för att ge sin syn på saken. Det finns inte heller någon budget för ärendet och 
kostnaden är ca 150 000 tusen kr varifrån skall pengarna tas? En faktura på ca 103 000 tusen kr 
som Michael Plogell har attesterat, har han mandat att attestera en faktura som han själv har 
handlat upp? Varför har inte dåvarande ekonomichef attesterat? Det är några av de frågor som vi 
undrar över efter svaren från Michael Plogell och som en utredning av förvaltningen förmodligen 
hade kunnat svara på.
 
Protokollsanteckning
Kommunstyrelsen konstaterar att Michael Plogell (FR) inte är jävig i ärendet. 
 
Michael Plogell (FR) lämnar följande kommentar på reservation från Lars-Erik Olsson (S);
1. PwC hade ett uppdrag att utreda frågan om fastighetsbolag. Uppdraget bekostades ur 
kommunstyrelsen budget för "gemensamt". PwC förklarade att de inte kunde fullfölja uppdraget 
då de saknade sakkunnig kunskap i ämnet. Detta blev klarlagt hösten 2019. Då uppdraget enligt 
kommunstyrelsen verksamhetsplan skulle vara slutfört under 2019 förelåg sålunda ett behov av 
att anlita någon med sakkunnig kunskap i ämnet. Bollebo, genom Sverre Fredriksson, anvisade att 
sådan sakkunnig kunskap fanns hos SABO. Jag kontaktade SABO´s jurist och diskuterade 
frågorna med denne. Juristen svarade att hen inte kunde besvara frågorna eftersom hen inte hade 
erforderlig kompetens på området. Juristen hänvisade mig till Orust och Tingsryds kommuner 
vilka båda hade bildat fastighetsbolag. Vid mina kontakter med representanter från de båda 
kommunerna insåg jag att frågan var mycket komplex och att det var viktigt att man agerade 
korrekt. Efter diverse studier av litteratur och kontakter med jurister och en professor vid ett 
universitet, fick jag ett namn på en jurist som skulle vara expert på området. Kontakt togs med 
denne efter samråd med vår dåvarande ekonomichef. Ett kontrakt erhölls som beskrev ett tudelat 
uppdrag, den första delen beskrev en allmän genomgång av de handlingar innehade och en 
allmän analys. Den beräknade kostnaden för den delen var ca 40 tkr. Den andra delen beskrev en 
närmare rådgivning för en faktisk hantering av frågorna. Den delen var beräknad till ca 100 tkr. 
Kommunen hade frihet att avsluta uppdraget efter den första delen. Kontraktet undertecknades 
av mig och dåvarande ekonomichefen. Utredningen erhölls först under inledningen av 2020. Den 
visade att ett fastighetsbolag inte var nödvändigt utan att stiftelsen eventuellt skulle kunna agera 
på egen hand. Detta krävde dock en fördjupad utredning. Min tanke var att, skulle deluppdrag 2 
lämnas, juristen skulle företräda kommunen för eventuella förändringar av de stadgar som kunde 
bli erforderliga. Jag tillskrev kommunstyrelsens arbetsutskott ett mail med det relevanta 
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underlaget i början av februari 2020 och ställde frågan om vi skulle ge juristen uppdraget del 2. 
Lars-Erik Olsson (S) har förklarat att han besvarat mailet och föreslagit avslag, men det är inget 
jag kan erinra mig här och nu. Sverre Fredriksson (M) återkom med besked att han ville att 
uppdraget skulle lämnas. Han kände dock inte till kostnadsuppskattningen vid det tillfället. Det 
bestämdes därmed att uppdraget skulle lämnas. Juristens rapport erhölls, vilken presenterades 
som ett PM på kommunstyrelsens möte under våren 2020. Pandemin gjorde så att ärendet, som 
så många andra ärenden, stannade där. Tanken är dock att uppdraget ska återupptas.
 
2. Det har inte varit fråga om en upphandling, beloppsgränsen för upphandling är inte nådd. Det 
kan härmed noteras att uppdraget del 2 har handlat om ett uppdrag där juristen i slutändan skulle 
företräda kommunen i Kammarkollegiet.
 
4. Ärendet är dokumenterat, dokument finns sparade. Det är inget formaliakrav att dokumenten 
ska ligga i Platina för att de ska anses dokumenterade. Kopior på de skrivelser som skickats till 
den anlitade juristen har även tillställts den dåvarande ekonomichefen. 
 
5. Det kan i detta sammanhang nämnas att kontot "gemensamt" i kommunstyrelsens budget inte 
tillämpas längre, vilket blev känt för mig efter att uppdrag del 2 hade lämnats. 
 
Sassi Wemmer (MP) får som ersättare lämna följande protokollsanteckning: Sassi Wemmer (MP) 
ställer sig bakom Lars-Erik Olssons (S) yrkande till beslut. Sassi Wemmer reserverar sig därmed 
till kommunstyrelsens beslut. 
 

Beslutsunderlag
 Initiativärende (S)
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Voteringslista 

Mötesdatum
Kommunstyrelsen 2020-12-15

Voteringslista: §215
Ärende: Initiativärende (S) om Unum Tax och stiftelsefrågor,  KS2020/270

Voteringslist(or)
Avslag eller bifall till Lars-Erik Olssons (S) förslag

Ledamot Ja Nej Avstår
Michael Plogell (FR), ordförande X

Lars-Erik Olsson (S), vice ordförande X

Sverre Fredriksson (M), 2:e vice ordförande X

Fredrik Olofsson (C), ledamot X

Rune Kennborn (KD), ledamot X

Hannu Sutinen (L), ledamot X

Beatrice Ekelund (S), ledamot X

Jonas Ahlgren (S), ledamot X

Daniel Persson (SD), ledamot X

Resultat 4 4 1
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§216 KS2020/271

Yttrande; kommungemensamt reglemente samt kommunstyrelsens 
nämndspecifika reglemente - diskussion 

Ärendet
Dagens sammanträde
Förslag till kommungemensamt reglemente samt förslag till kommunstyrelsens nämndspecifika 
reglemente gås igenom och diskuteras. Ordföranden meddelar avslutningsvis att ärendet och 
yttrandet kommer upp för beslut på kommunstyrelsens sammanträde 2021-01-26. 

Beslutsunderlag
 Kommungemensamt reglemente för kommunstyrelsen och övriga nämnder i Bollebygds 

kommun
 Nämndspecifikt reglemente för kommunstyrelsen
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§217

Meddelanden

Anmälningar
 KS2020/164-7  Protokoll uppsiktsplikt mot annan nämnd, socialnämnden, 2020-12-

10
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